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Zapisnik s 21. sastanka Mreže za zaštitu životinja

 

Vrijeme održavanja: 16. lipnja 2020. od 18 sati
Mjesto održavanja: Putem aplikacije Zoom

DNEVNI RED:

1. Rad mobilnih ambulanti: Novosti nakon sastanka u Ministarstvu poljoprivrede
2. Označavanje slobodnoživućih mačaka
3. Kampanja o brahicefaličnim psima
4. Prikupljanje podataka o radu udruga

Prisutni:

1. Sos Cat – Dragica Vajić
2. Zecovi – Andrea Rajčić
3. Prijatelji životinja – Ivana Lunka, Luka Oman, Snježana Klopotan
4. Farmica – Ivana Varkonji
5. Društvo za zaštitu životinja Rijeka – Ivana Barić
6. Sos šape Poreč – Silva Servatzy
7. Šibenske Šape – Ante Cigić, Ivana Mrduljaš
8. Društvo za zaštitu životinja Đakovo – Tomislava Delić
9. Zadarski azil – Sandra Lamešić
10. Veselo dvorište – Darija Debeljak
11. Boby DM – Lovorka Muminović
12. Udruga Rea – Ranka Kahlina
13. Šapama od srca Makarska – Leticija Babić

Sastanak je započeo u 18.10 kratkim predstavljam sudionika sastanka.

1. Rad mobilnih ambulanti: Novosti nakon sastanka u Ministarstvu poljoprivrede

Ivana Lunka napravila je kratki uvod u temu te navela da je nakon sastanka s ministricom Marijom Vučković i Tatjanom Karačić, pomoćnicom ministrice u Upravi za veterinarstvo i sigurnost hrane, jasnije na koji način će se moći postići stvaranje zakonskih preduvjeta za uvođenje mobilnih ambulanti. Uvjeti u Zakonu o veterinarstvu već postoje, no za osnivanje ambulanti bit će potrebno mijenjati Pravilnik o veterinarskim organizacijama jer njime nisu predviđene mobilne ambulante. Obje su svjesne da su takve ambulante potrebne. Zamolili smo gđu Karačić da nas uključi u rad na izmjeni Pravilnika o veterinarskim organizacijama.

Luka Oman zamolio je da se i udruge obraćaju Ministarstvu i Upravi kako bi se riješio problem mobilnih ambulanti, na način da i one pišu Upravi za veterinarstvo i ukazuju na potrebe za njihovom pravnom regulacijom.

Luka Oman također je rekao da, osim uvođenja mobilnih ambulanti, želimo još neke promjene u Zakonu o veterinarstvu kao što su: mikročipiranje do 45. dana starosti štenaca umjesto kao dosad do 90, uvođenje obaveze davanja potvrde unosa podataka u bazu Lysacan i drugo.

2. Označavanje slobodnoživućih mačaka

Ivana Lunka napravila je uvod u drugu temu o označavanju kastriranih slobodnoživućih mačaka. Kazala je da puno razgovara s udrugama i pojedincima na terenu koji kastriraju mačke te se često događa da mačke nisu uopće označene, što kasnije može predstavljati problem za te mačke jer će se nakon nekoliko godina dogoditi da će ih se ponovno hvatati kako bi se kastrirale, s obzirom na to da nemaju vidljiv vanjski znak da su kastrirane. Upravo zbog dobrobiti tih mačka, a i zato što je to propisano člankom 24. Pravilnika o uvjetima kojima moraju udovoljavati skloništa, takve mačke moraju se označavati rezanjem vrška lijeve uške.

Silva Servatzy iz udruge SOS Šapa Poreč istaknula je da su velik problem ljudi koji na svoju ruku kastriraju mačke bez ikakva označavanja, kao i veterinari koji odbijaju označavati mačke.

Ivana Varkonji iz udruge Farmica rekla je da jedina veterinarska ambulanta na njihovu području nije htjela označiti mačke, pa su zbog toga morali uslugu potražiti u drugoj ambulanti.

Luka Oman rekao je da smo u pripremi novog letka o kastraciji i naglasio da smo prošli letak tiskali u 50 000 primjeraka po vrlo dobroj cijeni upravo zato što smo se svi udružili i zajedno tiskali te da i u budućnosti trebamo na taj način se udruživati kako bismo postigli nižu cijenu tiskanog materijala.

Zaključeno je da će ići dopis veterinarima vezano za označavanje kastriranih slobodnoživućih mačaka i proceduru označavanja.

Darija Debeljak predložila je da jedna od tema na sljedećim sastancima budu načini na koji udruge mogu doći do novca, natječaji, kampanje i sl. te su se svi složili s njom da su takve informacije od iznimne važnosti.

Andrea Rajčić iz udruge Zecovi rekla je da u 10. mj. Fond za zaštitu okoliša raspisuje natječaj za pametne gradove. Udruge bi mogle možda tražiti postavljanje videonadzora na mjesta na koja se izbacuju životinje jer u svakom gradu ili općini postoji mjesto gdje se izbacuju neželjene životinje. Govorila je i o problemu kunića, odnosno napuštanja kunića, što poprima zabrinjavajuće razmjere.

3. Kampanja o brahicefaličnim psima

Snježana Klopotan govorila je o tome da se susrećemo s potrebom da se govori o problemu brahicefaličnih pasa – pasa skraćenih njuški kao što su mopsovi, buldozi i druge takve pasmine. Na to su potaknuli veterinari koji već godinama ukazuju da su to životinje koje ne mogu funkcionirati bez pomoći čovjeka: moraju biti podvrgnuti operaciji kojom se miču meka tkiva iz nosa da bi uopće mogli disati, porodi su carskim rezom, skloni su toplotnim udarima, imaju probavne smetnje… Ukratko, doživotni su pacijenti. Često se događa da ljudi kupe takvu životinju i shvate da veterinarska skrb za takvog psa košta jako puno pa takvi psi završe u skloništu.

Udruga Prijatelji životinja pisala je o ovoj temi povodom nizozemske odluke da se zabrani razmnožavanje pasmina koje stvaraju potomstvo s ozbiljnim zdravstvenim problemima koji im onemogućavaju normalno funkcioniranje.

Mi smo razmišljali da na razini Hrvatske pokrenemo peticiju kojom bi se zabranio uzgoj brahicefaličnih pasa, odnosno pasa s ozbiljnim zdravstvenim problemima. Peticija bi bila samo dio kampanje.

Snježana Klopotan govorila je o tome kako je tekao rad povjerenstva za izradu Pravilnika o uvjetima kojima moraju udovoljavati trgovine za prodaju kućnih ljubimaca i prostori veleprodaje te koliko se teško mogu postići promjene u samom zakonodavstvu.

4. Prikupljanje podataka o radu udruga

Zamolili smo udruge da popune tablicu o broju zbrinutih i udomljenih pasa za završni izvještaj za Dogs Trust te je Ivana Lunka razjasnila udrugama zašto su nam ti podaci bitni i nevezano za Dogs Trust.

Luka Oman dao je sudionicima sastanka anketu s pitanjima o korisnosti sastanaka putem Zoom aplikacije, duljini trajanja sastanaka i njihovoj učestalosti i vremenu održavanja te su se sudionici usuglasili oko tih tema. Zaključeno je da se sastanci trebaju održavati jednom mjesečno i da su vrlo korisni svim sudionicima.

Sastanak je završio u 21 sat.

Zapisničarka: Ivana Lunka
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Udruga Prijatelji životinja neprofitna je nevladina udruga, osnovana 2001. godine s ciljem promoviranja zaštite i prava životinja te vegetarijanstva, odnosno veganstva, kao etički, ekološki i zdravstveno prihvatljivog životnog stila.

Udruga je članica EVU,
Eurogroup for Animals, ECEAE, IAFC i OIPA.







Prijatelji životinja, Jurišićeva 25, 10000 Zagreb

Radno vrijeme ureda: od pon. do pet. od 10 - 16h,

a izvan radnog vremena po dogovoru

(molimo da svoj dolazak najavite).

E-mail i ostali kontakti
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